
 P R O T O K Ó Ł  

z XXXVII  sesji Rady Miejskiej w Janikowie odbytej 29 kwietnia 2010r.  w 

sali konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Janikowie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Jaszcz o godzinie 1530  otworzył 

XXXVII sesję i po powitaniu radnych, Burmistrza Andrzeja Brzezińskiego, Z-cy 

burmistrza Jacka Dumę, Skarbnika Gminy Hannę Kuczyńską, radnego Rady 

Powiatu Inowrocławskiego Marka Szubargę, Dyrektora Miejsko - Gminnego 

Ośrodka Kultury w Janikowie P. Sławomira Palucha, Przewodniczącego Komisji 

ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych P. Romana Kiełb, 

Kierownika Miejsko-  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janikowie P. 

Izabelę Matuszak, radcy prawnego, oraz sołtysów z terenu Gminy Janikowo, 

oznajmił, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 

radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał./ listy w załączeniu 

protokółu/ 

 

Protokolantem XXXVII sesji była podinspektor d/s obsługi Rady Miejskiej w 

Janikowie Barbara Smolik. 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz przedstawił projekt porządku obrad             

i poprosił o zgłaszanie uwag lub nowych propozycji. 

Przewodniczący poinformował, ze na wniosek burmistrza proponuje dopisanie do 

porządku projektów uchwał, które były omówione na posiedzeniach komisji. 

1. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika Miejsko – 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janikowie do prowadzenia 
postępowania w sprawach z zakresu świadczenia pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym. 

 
2. Uchylenie uchwały w sprawie  określenia szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu udzielania ulg w spłacie naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Janikowo i jej jednostkom 
podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w podziale Gminy Janikowo na stałe 
obwody głosowania. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania 
w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w podziale Gminy Janikowo na okręgi 
wyborcze. 

 

Radni jednogłośnie przegłosowali propozycje wprowadzenia w/w zmiany do 

porządku obrad sesji. 

Wobec nie zgłoszenia Ŝadnych innych propozycji zmian w porządku obrad Rada 

jednogłośnie 15 głosami za przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie i przywitanie przybyłych na sesję. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta: z prac w okresie pomiędzy 
sesjami (z realizacji uchwał, informacja o stanie środków finansowych 
gminy). 

 
6. Składanie interpelacji.  

7. Przedstawienie sprawozdania z działalności za 2009r. Miejsko Gminnego 
Ośrodka Kultury w Janikowie. (Dyrektor MGOK P. Sławomir Paluch) 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Janikowie.  
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy i  
Miasta Janikowo na  

            2010r. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Janikowo na lata 2010 – 2013. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Kierownika Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Janikowie do prowadzenia 
postępowania w sprawach z zakresu świadczenia pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym. 

 
12. Uchylenie uchwały w sprawie  określenia szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu udzielania ulg w spłacie naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Janikowo i jej jednostkom 
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podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w 
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w podziale Gminy Janikowo na stałe 

obwody głosowania. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania 

w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w podziale Gminy Janikowo na okręgi 

wyborcze. 
 

16. Przedstawienie i rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu za 2009 

rok: 

       1) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu za 2009r.  

2) Przedstawienie wniosku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy i 

Miasta Janikowo za 2009r.i opinii Komisji Rewizyjnej o realizacji budŜetu 

za 2009r., 

3) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w 

sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Burmistrza Gminy i Miasta 

Janikowo sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy za 2009r. oraz 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Janikowa za 2009r. 

4) Przedstawienie opinii w sprawie realizacji budŜetu za 2009r., przez 

Komisje Rady  

           Miejskiej. 

5) Dyskusja 

17. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Janikowo za 2009r. 

     18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19.  Wnioski i zapytania.  

20. Zakończenie sesji. 

 

Punkt 4 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej 

sesji został sporządzony i był wyłoŜony do wglądu w biurze rady. KaŜdy z radnych 
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mógł się z nim zapoznać i wnieść ewentualne zastrzeŜenia.  Z uwagi na brak 

poprawek poddał protokół pod głosowanie. Rada jednogłośnie przyjęła protokół     

z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Janikowie. 

 

Punkt 5 

Burmistrz Andrzej Brzeziński złoŜył sprawozdanie  z  pracy w okresie pomiędzy 

sesjami.  

1. Wydano 4 Zarządzenia Burmistrza w sprawie: 
 

1) Wprowadzenia do uŜytku instrukcji bezpieczeństwa poŜarowego dla 
budynków będących własnością Urzędu Miejskiego w Janikowie.  

 
2) Powołania komisji rekrutacyjnej w celu przeprowadzenia naboru na 

stanowisko sekretarza Urzędu Miejskiego w Janikowie. 
 
3) Wykazu nieruchomości stanowiących własność Gminy Janikowo 

przeznaczonych do sprzedaŜy w trybie przetargu ustnego 
nieograniczonego, sprzedaŜy bezprzetargowo na rzecz uŜytkownika 
wieczystego, nabycia prawa uŜytkowania wieczystego 
nieruchomości do gminnych zasobów, sprzedaŜ lokalu mieszkalnego 
najemcy. 

 
4) Wyznaczenia na terenie Miasta i Gminy miejsc przeznaczonych na 

bezpłatne umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych i 
plakatów komitetów wyborczych w wyborach Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010r. 

 
      Z realizacji uchwał Rady Miejskiej: 
 

1. Sprzedano na rzecz dotychczasowych najemców 4 lokale mieszkalne z 
bonifikatą 50% za kwotę 182.538,00 złotych. 

 
2. Zakupiono wieczyste uŜytkowanie w: 

- Sosnówcu za kwotę   27.324,00 zł 
- Kołudzie Małej za kwotę 22.500,00 zł 

/Zał. Nr 1 do protokółu/ 

Do swojej wypowiedzi burmistrz dodał, ze od 1 czerwca br. zostanie zatrudniony 

sekretarz gminy Pani Aleksandra Szczesiak, obecnie sekretarz gminy Rojewo. 

 

Następnie Burmistrz przedstawił stan finansowy gminy: 
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-  jednostki budŜetowe -        -      259.520,77 zł  

-  rachunek Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska   -         42.262,79 zł 

 

Wykonanie dochodów i wydatków budŜetowych na dzień 28 kwietnia 2010r.: 

- dochody - 12.898.021,55 zł   

- wydatki - 13.407.123,65 zł 

Na dzień 28 kwietnia 2010 roku ustalono deficyt w budŜecie na kwotę 509.102,10   

ZadłuŜenie na dzień 29 kwietnia 2010r. wynosi: 

- kredyt na termomodernizację w Banku Zachodnim WBK 1/O Inowrocław -       

(z roku 2002)       - 335.790,00 zł, 

- kredyt na termomodernizację w BZ WBK 1/O Inowrocław ( z roku 2003)  

          -   424.207,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu w PBS Janikowo -2.426.475,00 zł 

- kredyt na pokrycie deficytu w BZ WBK  -2.062.500,00 zł 

Razem kredyty      -5.248.972,00 zł 

ZadłuŜenie gminy (kredyty i poŜyczki długoterminowe) wg stanu na dzień 

29.04.2010r. stanowi 11,07% kwoty planowanych dochodów. /zał.nr 2 do 

protokółu/ 

 

Burmistrz dodał, Ŝe zostało dzisiaj oddane do uŜytku boisko wielofunkcyjne w 

Kołodziejewie. Natomiast, jeŜeli chodzi o prace na obwodnicy to były robione 

próby zagęszczenia i zalano 2 przyczółki. Zawsze raz w tygodniu odbywają się 

narady związane z zaawansowaniem prac na obwodnicy. 

 

Wobec nie zgłoszenia pytań do burmistrza przystąpiono do dalszego punktu obrad. 

 

Punkt 6 

Składanie interpelacji 

Na XXXVII sesji Rady Miejskiej w Janikowie nie zgłoszono interpelacji. 
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Punkt 7 

Przedstawienie sprawozdania z działalności za 2009r. Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Janikowie. 

Sprawozdanie z działalności MGOK przedstawił Dyrektor Sławomir Paluch. 

Radny Jarosław Stoliński zapytał, jaki jest udział młodzieŜy w przedstawionych 

w sprawozdaniu zajęciach proponowanych przez Ośrodek Kultury. 

Dyrektor wyjaśnił, ze bardzo duŜym zainteresowaniem cieszy się sekcja taneczna. 

Generalnie wszystkie zajęcia się odbywają. KaŜdą sekcją jest zainteresowanie. 

MłodzieŜ chętnie uczestniczy w proponowanych przez MGOK zajęciach.  

Wobec nie zgłoszenia więcej pytań, Rada przyjęła jednogłośnie, bez uwag przyjęła 

przedstawione sprawozdanie. /zał. Nr 3/ 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Janikowie za 2009 rok. 

Przewodniczący Rady Roman jaszcz poinformował, Ŝe sprawozdanie finansowe 

było szczegółowo omawiane przez Dyrektora MGOK na posiedzeniach komisji. 

Dyrektor MGOK Sławomir Paluch przedstawił sprawozdanie finansowe za 2009 

rok dotyczące działalności Ośrodka Kultury w Janikowie. 

Wobec nie zgłoszenia pytań i  uwag, co do przedstawionego sprawozdania 

finansowego, Przewodniczący Rady Roman Jaszcz odczytał projekt uchwały, 

następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 15 

głosami za. /zał.nr 4/ 

 

Punkt 9 

Zmiany w budŜecie na 2010r. przedstawiła Skarbnik Gminy Hanna Kuczyńska. 

Skarbnik poinformowała, Ŝe zmian w budŜecie na 2010 rok dokonuje się między 

innymi na podstawie Decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

 

DOCHODY BUDśETOWE 

Dochody bieŜące: 
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W dziale 801 – Oświata i wychowanie – do planu dochodów wprowadza się 

kwotę 18 000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu pomocy 

dydaktycznych do miejsc zabaw w szkole oraz pokrycie części kosztów 

utworzenia lub modyfikacji szkolnych placów zabaw, w ramach Rządowego 

Programu wspierania w latach 2009-2014 organów prowadzących w zapewnieniu 

bezpiecznych warunków nauki, wychowania i opieki w klasach I-III szkół 

podstawowych – „Radosna szkoła”. 

W dziale 852 – Pomoc społeczna – na podstawie otrzymanej decyzji wprowadza 

się do planu dochodów kwotę 10 500,00 zł z przeznaczeniem na wypłaty dodatków 

dla pracowników socjalnych, realizujących pracę socjalną w środowisku. 

W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – do planu 

dochodów wprowadza się dotację na realizację przedsięwzięcia pn. „Zadrzewienia 

i zakrzewienia na terenie Gminy Janikowo – zakup materiału zadrzewieniowego” 

w kwocie 10 000,00 zł, na podstawie promesy udzielenia dotacji otrzymanej z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  Toruniu. 

 

WYDATKI  BUD śETOWE: 

W dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – o kwotę 2 000,00 zł zwiększa się 

planowane wydatki na realizację zadania pn. „Rozbudowa, remont i wyposaŜenie 

świetlicy wiejskiej w Kołodziejewie, budowa ogrodzenia, placu zabaw i 

wykonanie pieszojezdni do obiektu”. 

W dziale 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę – 

do planu wydatków wprowadza się kwotę 11 000,00 zł z przeznaczeniem na 

wykonanie sieci wodociągowej – dot. ulicy Prusa i Słonecznej w Janikowie. 

W dziale 710 – Działalność usługowa – do planu wydatków wprowadza się kwotę 

1 000,00 zł przeznaczoną na wykonanie obelisku upamiętniającego  70. rocznicą 

„zbrodni katyńskiej”. 

W dziale 750 – Administracja publiczna – zwiększa się plan wydatków 

przeznaczonych na wynagrodzenia bezosobowe o kwotę 30 000,00 zł oraz 

wprowadza się kwotę 50,00 zł na zapłatę odsetek. 
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W dziale 757 – Obsługa długu publicznego – kwota zaplanowanych odsetek od 

kredytów zostaje zmniejszona o 208 300,00 zł, natomiast plan wydatków 

przeznaczonych na potencjalne spłaty udzielonych poręczeń zostaje zmniejszony o 

kwotę 57 717,00 zł.  

W dziale 758 – RóŜne rozliczenia – o kwotę 68 000,00 zł zwiększa się plan 

wydatków przeznaczonych na prowizje bankowe. 

W dziale 801 – Oświata i wychowanie – do planu wydatków wprowadza się 

otrzymaną dotację na realizację zadań w ramach Rządowego Programu „Radosna 

szkoła” dla szkół w Janikowie i w Ludzisku oraz dokonuje się przeniesienia 

pomiędzy paragrafami łącznej kwoty 6 000,00 zł na zakup materiałów i 

wyposaŜenia dla szkół podstawowych. Ponadto do planu wydatków gimnazjum 

wprowadza się kwotę 2 000,00 zł na zagraniczne podróŜe słuŜbowe, w celu 

wzięcia udziału w spotkaniu organizacyjnym związanym z wdroŜeniem programu 

„Polsko-Litewska wymiana młodzieŜy”. Na ten cel zmniejszono plan wydatków 

przeznaczonych na podróŜe słuŜbowe krajowe w rozdziale 80146. 

W dziale 852 – Pomoc społeczna – w rozdziale 85203 dokonuje się przeniesienia 

pomiędzy paragrafami kwoty 19,80 zł w związku z aktualizacją opisów na ZFŚS 

na pracowników Środowiskowego Domu Samopomocy w Janikowie. Zgodnie z 

otrzymaną decyzją do planu wydatków w rozdziale 85219 dokonuje się 

wprowadzenia kwoty 10 500,00 zł na wypłaty dodatków dla pracowników 

socjalnych oraz na pochodne od tych wypłat. Ponadto w rozdziale 85295 

wprowadza się kwotę 28 832,00 zł przeznaczoną na wypłaty świadczeń dla osób 

wykonujących prace społecznie uŜyteczne oraz przenosi się pomiędzy paragrafami 

kwotę 201,00 zł na opłacenie składek na ubezpieczenia społeczne. 

W dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zmniejsza się o 

kwotę 250 000,00 zł planowane wydatki na realizację zadania pn. „Budowa 

ciśnieniowej kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Sielec - Kołuda Wielka - 

Kołuda Mała - Janikowo”, natomiast wprowadza się do planu wydatków kwotę 

296 000,00 zł na wykonanie kanalizacji sanitarnej i deszczowej ulicy Prusa i 

Słonecznej w Janikowie oraz kwotę 24 999,84 zł na utrzymanie w schronisku 

bezdomnych psów wyłapanych z terenu gminy i miasta. W rozdziale 90095 
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dokonuje się zmniejszenia planowanych wydatków na wypłaty dodatkowego 

wynagrodzenia rocznego o kwotę 36 000,00 zł, a takŜe zwiększenia 

zaplanowanych wydatków na wyposaŜenie placów zabaw o kwotę 26 358,00 zł. 

W dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – do planu wydatków 

wprowadza się kwotę 42 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 

„Budowa bezpiecznego placu zabaw wraz z ogrodzeniem przy świetlicy wiejskiej 

w Wierzejewicach”. 

W dziale 926 – Kultura fizyczna i sport – dokonuje się zwiększenia planowanych 

wydatków na zakupy inwestycyjne dla Ośrodka Sportu i Rekreacji w Janikowie o 

kwotę 36 000,00 zł z przeznaczeniem na zakup ciągnika. 

Ponadto w działach: 750, 754, 801, 852, 854, 900 i 926 dokonuje się korekty 

odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, po określeniu podstawy do 

naliczania wysokości podstawowego odpisu na ZFŚS w 2010 roku, zgodnie z 

obwieszczeniem Prezesa GUS z dnia 19 lutego 2010 roku w sprawie przeciętnego 

wynagrodzenia miesięcznego w gospodarce narodowej w 2009 roku i w drugim 

półroczu 2009 roku. Odpis ulega zmniejszeniu o łączną kwotę 4 242,64 zł. 

Ogółem saldo zmian w planie dochodów i wydatków wynosi 38 500,00 zł po 

stronie zwiększeń. 

 

PoniewaŜ nie zgłoszono Ŝadnych pytań, Wiceprzewodnicząca Rady odczytała treść 

uchwały, następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie 15 głosami za na 15 radnych obecnych podczas głosowania.  /zał.nr 

5/ 

 

Punkt 10 

Lokalny Program Rewitalizacji Miasta Janikowo. 

Z-ca burmistrza Jacek Duma w punkcie tym wyjaśnił, Ŝe program rewitalizacji był 

bardzo szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji rady. Zadania 

inwestycyjne przyjęte do realizacji w ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji 

zostały wybrane i zaplanowane na podstawie dokonanej analizy obszarów 
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zagroŜeń w mieście Janikowo. Dla zidentyfikowania najbardziej oczekiwanych i 

kluczowych dla rozwoju inwestycji posłuŜono się ankietami skierowanymi 

bezpośrednio do mieszkańców. 

Lokalny Program Rewitalizacji miasta stanowić będzie podstawę do uzyskania 

dofinansowania realizacji zadań w nim zawartych, poniewaŜ beneficjenci będą 

mogli się ubiegać o środki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego pod 

warunkiem ujęcia opracowanych przez nich projektów w zatwierdzonym przez 

Radę Miejską Lokalnym Programie Rewitalizacji. 

PoniewaŜ nie zgłoszono Ŝadnych pytań, Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie 15 głosami za.  /zał.nr 6/ 

 
Punkt 11 

UpowaŜnienie Kierownika MGOPS w Janikowie. 

Z-ca burmistrza wyjaśnił, Ŝe przyjęta przez Sejm nowelizacja ustawy o systemie 

oświaty wprowadziła zapis umoŜliwiający upowaŜnienie Kierownika Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do prowadzenia  postępowania w 

sprawach z zakresu świadczenia pomocy materialnej  o charakterze socjalnym, tj. 

przyznawania stypendium i zasiłku szkolnego.  

UpowaŜnienie to jest zasadne, gdyŜ kryterium przyznania ww. świadczeń opiera 

się na ustawie o pomocy społecznej, a świadczenia otrzymują uczniowie 

znajdujący się w trudnej sytuacji materialnej. Wobec powyŜszego nie będzie 

konieczności powielania dokumentów, gdyŜ pracownicy socjalni ośrodka 

posiadają informacje dotyczące tych środowisk, które wymagają wsparcia.   

 

Wobec nie zgłoszenia Ŝadnych pytań, Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została przyjęta 15 

głosami za, czyli jednogłośnie. /zał.nr 7/ 
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Punkt 12 

Uchylenie uchwały w sprawie  określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie naleŜności pienięŜnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Janikowo i jej jednostkom podległym 

oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną. 

Z-ca burmistrza  powiedział, Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy 

zwróciła uwagę, Ŝe zgodnie z art.  7 ustawy z dnia 30 kwietnia 2004r. o 

postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej projekt programu 

pomocowego, projekt pomocy indywidualnej lub projekt pomocy indywidualnej 

na restrukturyzację podlega notyfikacji i naleŜy go przesłać do Prezesa Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów, który w terminie 14 dni moŜe przedstawić 

zastrzeŜenia dotyczące zasad udzielania pomocy. PoniewaŜ w/w uchwała nie była 

wcześniej przesłana do Prezesa UOKiK naleŜy ją uchylić i przesłać do akceptacji i 

dopiero ponownie podjąć. Do treści uchwały nie było Ŝadnych zastrzeŜeń. Z-ca 

burmistrza dodał, Ŝe wspomniana uchwała została juŜ opublikowana przez 

Wojewodę. 

PoniewaŜ nie zgłoszono Ŝadnych pytań, Przewodniczący Rady Roman Jaszcz 

odczytał projekt uchwały, następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie 15 głosami za.  /zał.nr 8 / 

 

Punkt  13 

Zmiany w podziale Gminy Janikowo na stałe obwody głosowania. 

Z-ca burmistrza wyjaśnił, Ŝe zmian dokonuje się w jednym obwodzie głosowania 

na terenie Miasta Janikowo. Spowodowane jest to oddaniem nowego budynku na 

terenie miasta do uŜytku i zameldowaniem się tam mieszkańców, chodzi o ulicę 

Mił ą 4. Aby umoŜliwi ć tym osobom skorzystanie z prawa wyborczego w 

zbliŜających się wyborach wnioskuje się o dopisanie wymienionego domu do 

istniejącego juŜ obwodu głosowania. 
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Wobec nie zgłoszenia pytań, Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Łanucha 

odczytał projekt uchwały, następnie przystąpiono do głosowania. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie, 15 głosami za - jednogłośnie. /zał.nr 9 / 

 

Punkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania. 

Z-ca burmistrza Jacek Duma poinformował, w związku z tym, iŜ w Domu Pomocy 

Społecznej w Ludzisku liczba mieszkańców uprawnionych do głosowania jest 

większa niŜ 50 wyborców, stosownie do art. 22 ust. 3 ustawy  o wyborze 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej naleŜy utworzyć w Domu Pomocy 

Społecznej w Ludzisku odrębny zamknięty obwód głosowania.  

Wobec braku dyskusji uchwałę poddano pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 

15 głosami na 15 radnych obecnych podczas głosowania. /zał. nr 10/ 

 

Punkt 15 

Zmiany w podziale Gminy Janikowo na okręgi wyborcze. 

Z-ca burmistrza wyjaśnił, Ŝe zmian dokonuje się  w 3 okręgach głosowania na 

terenie miasta Janikowa. Zmiany te spowodowane są utworzeniem nowej ulicy 

Wędkarskiej w grudniu 2008r. i oddaniem nowych budynków na terenie miasta, a 

takŜe istniejącą moŜliwością ich oddania do uŜytku i zameldowania się tam 

mieszkańców. Aby umoŜliwi ć tym osobom skorzystanie z prawa wyborczego w 

zbliŜających się wyborach wnioskuje się o dopisanie ulicy oraz wymienionych w 

uchwale domów do istniejących juŜ okręgów wyborczych. 

Wobec nie zgłoszenia pytań uchwałę poddano pod głosowanie. Uchwała została 

przyjęta 15 głosami za 15 radnych obecnych podczas głosowania. /zał. nr 11/ 

 

Punkt 16 

Przedstawienie i rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu za 2009 rok. 

     1) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu za 2009r. 
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2) Przedstawienie wniosku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy i 

miasta Janikowo za 2009r. i opinii Komisji Rewizyjnej o realizacji budŜetu 

za 2009r. 

3) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w 

sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez Burmistrza Gminy i Miasta 

Janikowo sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy za 2009r. oraz 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Janikowa za 2009r. 

4) Przedstawienie opinii w sprawie realizacji budŜetu za 2009r. przez Komisje 

Rady Miejskiej. 

5) Dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz udzielił głosu Skarbnik Gminy i Miasta Pani 

Hannie Kuczyńskiej, która przestawiła analizę wykonania budŜetu Gminy i Miasta 

Janikowa za 2009 rok. 

„Rada Miejska w Janikowie podczas XXII sesji, która odbyła się dnia 19 grudnia 
2008 roku  podjęła uchwałę Nr  XXII/147/2008, zatwierdzając budŜet gminy i 
miasta do realizacji w 2009 roku.  

Wartość planowanych dochodów stanowiła kwotę 33 348 700,80 zł, natomiast 
planowane wydatki wynosiły 37 348 700,80 zł. Planowane przychody i rozchody 
ustalone zostały w kwotach: 6 133 602,00 zł przychody i 2 133 602,00 zł 
rozchody. 

Na rok 2009 zaplanowano budŜet z deficytem w kwocie 4 000 000,00 zł, na 

pokrycie, którego zaplanowano zaciągnięcie kredytu długoterminowego w tej 

samej wysokości. 

W okresie sprawozdawczym uchwała budŜetowa była zmieniona dwunastokrotnie 

w wyniku podjęcia uchwał przez Radę Miejską oraz pięciokrotnie poprzez wydane 

Zarządzenia Burmistrza Gminy i Miasta. 

Wprowadzone zmiany ogółem zwiększyły plan dochodów o kwotę 3 319 427,20 

zł, natomiast plan wydatków zmniejszono o kwotę 515 572,80 zł. 

Po dokonanych zmianach na dzień 31 grudnia 2009 roku plan budŜetu na 2009 rok 
przedstawiał się następująco: 
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Dochody  36 668 128,00 zł                            Przychody                2 328 602,00 zł 

Wydatki   36 833 128,00 zł                            Rozchody                 2 163 602,00 zł 

Po dokonanych zmianach w budŜecie występuje deficyt w kwocie 165 000,00 zł. 

 

D O C H O D Y 

W roku 2009 dochody budŜetowe zostały zrealizowane w kwocie 35 291 284,37 

zł, co stanowi 96,25 % planu rocznego po zmianach, w tym: 

- dochody bieŜące – 30 909 247,97 zł,  

- dochody majątkowe – 4 382 036,40 zł. 

W porównaniu do roku ubiegłego wykonanie dochodów w okresie od stycznia do 

grudnia 2009 roku jest  wyŜsze o 442 851,13 zł. 

Podstawowe dochody podatkowe zrealizowane zostały w kwocie 13 529 953,12 zł, 

co w strukturze dochodów wykonanych ogółem stanowi około  38,34 %. 

Skutki obniŜenia górnych stawek podatkowych obliczone za okres sprawozdawczy 

stanowią kwotę ogółem 1 005 814,00 zł. 

W strukturze dochodów gminy, które zostały zrealizowane w roku 
sprawozdawczym 2009 na drugim miejscu pod względem wielkości są wpływy z 
tytułu subwencji.  

Wykonanie subwencji ogółem w kwocie 7 755 992,00 zł stanowi 21,98 % 
wszystkich osiągniętych dochodów w roku 2009. 

Otrzymane dotacje celowe z budŜetu państwa na realizację zadań zleconych to 

kwota 

4 260 015,97 zł. 

W roku sprawozdawczym pozyskano środki finansowe między innymi  na: 

- modernizację drogi Broniewice-Wierzejewice w kwocie 63 896,36 zł, 

- realizację programu „Monitoring wizyjny w szkołach i placówkach” w kwocie 

6 033,00 zł, 

- budowę hali widowiskowo-sportowej w Janikowie kwotę 1 188 280,51 zł, 

- budowę boiska „Moje Boisko Orlik – 2012” kwotę 666 000,00 zł, 

- realizację programu Comenius kwotę 76 538,88 zł, 

- realizację projektu „Poznaj Siebie – Inwestuj w Siebie” kwotę 114 067,75 zł. 
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W Y D A T K I 

Wykonanie budŜetu w roku 2009 po stronie wydatków zamyka się kwotą 

33 961 636,71 zł, co stanowi 92,20 % planu, w tym: 

- wydatki bieŜące – 28 865 959,16 zł, 

- wydatki majątkowe – 5 095 677,55 zł. 

Wydatki wykonane w roku sprawozdawczym są o 1 642 026,81 zł niŜsze w 
porównaniu do roku 2008. 

 

Wykonanie planu wydatków z zakresu zadań zleconych zamyka się kwotę 

4 260 015,97 zł, z czego na poszczególne działy klasyfikacji budŜetowej przypada: 

- dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – 302 837,32 zł, 

- dział 750 Administracja publiczna – 146 300,00 zł, 

- dział 751 Urzędy Naczelnych Organów Władzy .. – 28 434,00 zł,  

- dział 852  Pomoc Społeczna – 3 782 444,65 zł. 

W roku sprawozdawczym kwota planowanych wydatków bieŜących dla sołectw 

naszej gminy została zrealizowana w wysokości 13 730,60 zł, co daje 99,50 % 

planu. 

Plan dotacji dla podmiotów niezwiązanych z sektorem finansów publicznych oraz 

dla instytucji kultury stanowił kwotę 1 745 000,00 zł. Wykonanie zamyka się taką 

samą kwotą. 

Wykonanie wg działów przedstawia się następująco: 

- dział 852 Pomoc społeczna - 25 000,00 zł, 

- dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 1 285 000,00 zł, 

- dział 926 Kultura fizyczna i sport – 435 000,00 zł. 

W zakresie Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

roku 2009 gmina gospodarowała środkami finansowymi   w łącznej  kwocie 

1 626 514,57 zł. Finansowana była działalność w zakresie edukacji ekologicznej, 

utrzymania czystości, urządzania terenów zielonych i ich utrzymania, gospodarki 

wodno – ściekowej, badania gleb, wspomagania innych systemów kontrolnych i 

pomiarowych oraz dofinansowania zadań inwestycyjnych. Łącznie wydatkowano 
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1 174 169,07 zł. Stan środków finansowych na dzień 31 grudnia 2009 roku wynosi 

452 345,50 zł. 

Rozchody zrealizowane w roku sprawozdawczym obejmowały między innymi 

spłatę zaciągniętych poŜyczek i kredytów na łączną kwotę 2 054 602,44 zł i 

dotyczyły: 

- kredytów – 1 975 602,44 zł, 

- poŜyczek – 79 000,00 zł. 

Stan zadłuŜenia Gminy Janikowo z tytułu zaciągniętych kredytów na ostatni dzień 

roku 2009 stanowi kwotę 5 598 184,00 zł.  

Zobowiązania długoterminowe z tego tytułu wygasają w roku 2016. 

Gmina korzystała przejściowo z kredytu krótkoterminowego zaciągniętego w 

banku finansującym. Nie zaciągnięto zaplanowanych kredytów długoterminowych 

na pokrycie planowanego deficytu budŜetu roku 2009 oraz na spłatę zadłuŜenia z 

tytułu zaciągniętych w latach poprzednich kredytów i poŜyczek. 

Rok budŜetowy 2009 zakończył się dla naszej gminy wynikiem dodatnim, czyli 

nadwyŜką w kwocie 1 329 647,66 zł. 

Skumulowany deficyt gminy z lat poprzednich zmniejszył się do kwoty 

5 030 323,65 zł. 

Stan  środków na rachunku bankowym na dzień 31.12.2009 r. – 725 803,97 zł 

„  

/Sprawozdanie z wykonania budŜetu stanowi załącznik nr do protokołu nr 12/. 

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe sprawozdanie z wykonania budŜetu 

podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy i  

poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie tej opinii. 

Skarbnik Hanna Kuczyńska zapoznała wszystkich obecnych na obradach z 

uchwałą Nr 19/S/2010 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 19 kwietnia 2010r. w sprawie wyraŜenia 

opinii o przedłoŜonym przez Burmistrza Gminy i Miasta Janikowo sprawozdaniu z 

wykonania budŜetu gminy za 2009 rok. /załącznik nr 13 do protokółu/ 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Skarbnik za przedstawienie wykonania 

budŜetu i opinii RIO. 
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Przewodniczący Rady Roman Jaszcz poinformował, Ŝe nad wykonaniem 

budŜetu za 2009 rok pracowała Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Janikowie, 

która sporządziła wniosek w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Janikowo przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. 

Roman Jaszcz poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Jarosława 

Stolińskiego o przedstawienie w/w opinii. /załącznik nr 14 do protokółu/ 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, Ŝe opinia wraz z wnioskiem o 

udzielenie absolutorium Komisji Rewizyjnej podlega takŜe zaopiniowaniu przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał wszystkich uczestniczących w 

obradach sesji z Uchwałą nr 18/Kr/2010 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 15 kwietnia 2010 roku w sprawie 

wyraŜenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Burmistrza Janikowo za 2009 rok /zał. Nr 15/ 

 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz poprosił przewodniczących Komisji Rady 

Miejskiej o przedstawienie swoich opinii w sprawie realizacji budŜetu za 2009 rok.  

Przewodniczący Komisji kolejno przedstawili swoje opinie: 

1) Komisja BudŜetu i Rozwoju – radny Jerzy Borzymowski, /zał. Nr 16/ 

2) Komisja Rolna i Ochrony Środowiska – radna Halina Bielińska, /zał. Nr 17/ 

3) Komisja Kultury, Sportu, Zdrowia i Oświaty – radny Grzegorz Czerwiński. 

/zał. Nr 18/ 

Wszystkie przedstawione opinie pozytywnie opiniowały wykonanie budŜetu za 

2009r. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 

budŜetu za 2009. 

Kolejno głos zabrali: 

1) Burmistrz Andrzej Brzeziński – powiedział, Ŝe przy realizacji 

zeszłorocznego budŜetu skupiono się przede wszystkim, aby zrealizować 

załoŜone zadania. Środki finansowe wydatkowano w ten sposób, aby w 

budŜet roku 2010 wejść z jak najmniejszym zadłuŜeniem. 
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W 2009 roku wykonano:  

-drugie boisko ORLIK w Janikowie,  

- ulicę Ustronie,  

- dokończono budowę hali, której budowa trwała 5 lat. Nie jest to zbyt krótki 

okres budowy, ale teŜ nie zbyt długi. Na budowę hali w zeszłym i tym roku 

gmina otrzymała łącznie od Marszałka Województwa kwotę 1.200.000,00 

zł, 

- chodnik w Kołodziejewie metodą gospodarczą, 

- dokumentację obwodnicy, 

- zaktualizowano dokumentację na budowę kanalizacji, 

- dokumentację adaptacji budynku w Ludzisku na świetlicę wiejską. 

Burmistrz dodał, ze przy tak duŜej inwestycji, jaką jest budowa obwodnicy, 

Gmina Janikowo nie realizowała mniejszych zadań, na które moŜna by 

dostać środki z zewnątrz. 

Gmina ma zabezpieczone środki na realizację zadania – budowa obwodnicy. 

 

2) Radny Robert Padoł – powiedział, Ŝe jako reprezentant największego 

sołectwa w Gminie Janikowo, chciałby podziękować za szereg 

zaplanowanych zadań, które zostały wykonane w Kołodziejewie: budowa 

chodników, boiska wielofunkcyjnego, zamontowano krzesełka na 

trybunach, robiony jest remont świetlicy wiejskiej, być moŜe uda się 

zrealizować budowę placu zabaw. Radny dodał, Ŝe jest to zasługa 

wszystkich. Podziękował za wykonane prace w Kołodziejewie  i być moŜe 

uda się zrealizować jeszcze inne zadania. 

 

3) Przewodniczący Rady Roman Jaszcz – dodał, Ŝe po wysłuchaniu opinii i 

dyskusji radnych wszyscy ocenili działania Burmistrza jak i pracowników 

Urzędu pozytywnie. Posiadane środki budŜetowe zostały prawidłowo 

wykorzystane w poszczególnych działach i paragrafach na działalność 

bieŜącą i zadania inwestycyjne. 
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Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budŜetu za 2009r. Przewodniczący dodał, Ŝe realizacja budŜetu 

napotykała na wiele trudności, ale jest to teŜ związane z trudną sytuacją 

gospodarczą społeczeństwa. 

Niepokojący był fakt długo budującej się hali sportowej. Stan zadłuŜenia 

16,48%, nie jest to najgorszy wynik, w porównaniu do innych gmin. 

Reasumując Przewodniczący poprosił o udzielenie Burmistrzowi 

Andrzejowi Brzezińskiemu absolutorium. 

Na tym Dyskusja została zakończona. 

 

Punkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Janikowo za 2009 rok. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały absolutoryjnej. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały dotyczącej udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Janikowo za 2009 rok. Za udzieleniem 

absolutorium w głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych na obecnych 15 

podczas głosowania, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się od 

głosowania.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe jednogłośnie udzielono Burmistrzowi Gminy       

i Miasta Janikowo absolutorium za 2009 rok. /zał. Nr 19 do protokółu/ 

 

Przewodniczący Rady Roman Jaszcz oraz Wiceprzewodnicząca Rady Halina 

Krzeszewska wręczyli kwiaty Burmistrzowi i Skarbnikowi. 

 

Głos zabrał Burmistrz Andrzej Brzeziński, który podziękował za jednogłośne 

absolutorium.  

Burmistrz dodał, Ŝe „przez ostatnie 20 lat najwaŜniejsza dla niego była Gmina 

Janikowo, a dopiero później rodzina. Jest to moja ostatnia kadencja. Na pewno nie 

wszystkie zadania zostały zrealizowane. Bywały róŜnice zdań pomiędzy radą a 

burmistrzem, ale zawsze miałem szczęście do mądrych radnych.” 
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Na tym Burmistrz zakończył swoją wypowiedź 

 

 

Punkt 18, 19 i 20 

Kolejno głos zabrali: 

1) Wiceprzewodnicząca Rady Halina Krzeszewska poprosiła o przygotowanie 

informacji na temat wskaźników bezrobocia w naszej gminie. Dane, o które prosi 

to wiek, wykształcenie, płeć. Radna zapytała równieŜ o to, jaki jest stan prawny 

postawionych kamienic przy ulicy Przemysłowej, poniewaŜ bardzo długo stoją 

puste. 

Burmistrz Andrzej Brzeziński wyjaśnił, Ŝe dane statystyczne na temat bezrobocia 

w naszej gminie zostaną przygotowane. Jeśli chodzi o zatrudnienie w naszej 

gminie to jest dość dobre. Trudno np. znaleźć chętnych męŜczyzn do pracy w 

ramach prac interwencyjnych. DuŜy problem to kobiety w róŜnym wieku. Ogólnie 

trudno jest o pracę. 

Natomiast, jeŜeli chodzi o kamienice przy ulicy Przemysłowej to wszystkie są 

własnością prywatną. Właściciele się pozmieniali, więc być moŜe szybciej 

powinny zostać zakończone te inwestycje. 

 

2) Radny Grzegorz Czerwiński poprosił o sprawdzenie, co dzieje się z prądem na 

garaŜach przy ulicy Wilkońskiego, poniewaŜ jeden segment nie ma w ogóle prądu. 

Burmistrz odpowiedział, Ŝe zostanie to sprawdzone. 

 

3) Radna Halina Bielińska przypomniała, Ŝe w tym roku doŜynki organizuje 

sołectwo Sielec. Odbyło się spotkanie organizacyjne, na którym podjęto wstępne 

decyzje. Radna dodała, Ŝe na przygotowanie doŜynek potrzebne są konkretne 

środki finansowe. Trzeba to rozegrać logistycznie i wszystko zaplanować. 

Korzystając z okazji radna zaprosiła do współpracy Koła Gospodyń Wiejskich, 

poniewaŜ prowadzona jest sprzedaŜ gąsiąt i moŜna skorzystać z promocyjnej ceny. 
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Burmistrz odpowiedział, Ŝe na przygotowanie i przeprowadzenie doŜynek 

zaplanowano 42 775 złotych, z czego 23 625 w dotacji. Burmistrz dodał, Ŝe jest 

decyzja w sprawie wykonania remontu świetlicy w Sielcu. 

 

4) Przewodniczący Rady Roman Jaszcz udzielił głosu sołtysowi Sielca P. 

Władysławowi Hulisz, który zapytał o sztandar Kółek Rolniczych, który miał być 

oddany do renowacji. 

Z-ca burmistrza Jacek Duma wyjaśnił, Ŝe sztandar znajduje się w urzędzie i jest 

zabezpieczony przez zniszczeniem. Renowacja sztandaru nie była jeszcze 

wykonana. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady słowami 

„zamykam obrady” o godzinie 1755 zakończył XXXVII Sesję Rady Miejskiej                  

w Janikowie. 

    

 

Protokółowała:     Przewodniczący  

Barbara Smolik    Rady Miejskiej w Janikowie 

        

Roman Jaszcz 


